
Referat af styrelsesmødet den 23.8.2021 kl. 9:00-11.00 

 
Referent: Thomas Bjørn Henriksen. 

Ordstyrer: Lene Kingo Laursen. 
Mødeleder: Lone Clemmensen. 

Til stede: Lone Clemmensen, Lene Kingo Laursen, Pia Ewe Jensen; Susanne 
Mortensen, Gitte Storm Henriksen, Steen Agersø. 
 

Tids-

punkt 

Punkter Form 

 1. Godkendelse af dagsorden.  Dagsorden blev godkendt 

 2. Godkendelse af referater 

31.5.21 

Referat fra 31/5 godkendt. 

 3. Opfølgning på 

igangværende arbejdet 
med  

• Huset/haven/fælles 

arbejdsdag 
• Rengøring 

• Tavle i spisestuen. Vi 
skriver opgaver og 
deadline på 

• Dialogmødet på Ærø 
• Møde for nye medlemmer 

• Faglig- klubmøder på 
skolerne 

• Arbejdet med 

opgaveoversigter 
• Kommunale budgetter 

• Udpegning MED Langeland 

 
• Lone orienterede om huset 

og havens arbejdsdag sidste 
mandag. Lone lagde op til at 

få gjort bedene langs huset 
mere biodiversitetsvenlige, 
hun lagde op til at bruge 

midler fra særlig fond. Hun 
vil undersøge prisen. 

Styrelsen havde ingen 
indvendinger. 

• Rengøring. Lone orienterede 

om at vi ikke P.T. har 
rengøring lige nu og 

efterlyste om nogen havde 
kontakter til unge 
mennesker, som kunne 

være interesserede. Lien vil 
høre nabopigen , om hun er 

interesseret. Lone vil 
kontakte ”projekt fritidsjob” 
for at høre om de har nogen 

egnede elever til opgaven. 
• Lone orienterede om 

aktionstavlen i spisestuen. 
Tanken er at 
styrelsesmedlemmerne 

bruger tavlen, til at 
informere resten af 

styrelsen om, hvad der 
foregår og hvilke opgave der 

er løst, samt hvilke man 
arbejder med. 

• Dialog Ærø. Lone 

orienterede om mødet og 



hvordan der er organiseret. 
Steen informerede om at 

langt de fleste lærere 
kommer. Steen og Fie laver 

grupper til mødet. 
• Møde med nye medlemmer: 

Gitte står for det og 

koordinerer med Ærø. 
• Faglig klub på skolerne: 

Lone orienterede om at 
kontoret forsøger at 
koordinere deltagelsen fra 

styrelsen i de faglige Klub 
møder på skolerne. 

Styrelsesmedlemmerne skal 
melde tilbage, hvilke dage 
de kan deltage. Der er et 

ønske på nogen skoler om 
at kunne deltage online. 

Styrelsen drøftede fordele 
og ulemper. Lone vil 
overveje muligheden. 

• Lone orienterede om 
arbejdet med at 

gennemlæse alle 
opgaveoversigter. 

• Kommunale budgetter. 

Processen omkring de 
kommunale budgetter er i 

gang nu. Lone mindede om, 
at det er snarest vi skal 
reagere, hvis vi skal forøge 

at øve indflydelse. 
• Lone orientered om 

udpegning af 
repræsentanter i MED på 

Langeland. 

 

 

 

 

 
 

 
 

 
 

 

4. Kredskontoret 
• Tilmeldinger til diverse 

møder/konferencer/ mm. 
• Kommunalvalget. Gitte 

deltager i online møde. 

• DLF og den grønne 
omstilling 26/8 Storebælt 

Kick off konference. 

 
• Lone orienterede om 

tilmelding til diverse møder 

konferencer/mm. 
• Kommunalvalget. Gitte 

orienterede om at hun har 
deltaget i onlinemøde 



• DLF-arbejdsgruppe vedr. 
A20 

• Ændringer af STM-
efteråret 

• Åbent medlemskursus 

• Grøn omstilling: Gitte og 
Susanne deltager i kick of 

konference. 
• DLFs arbejdsgruppe vedr. 

A20:Lone Petersen fra 
Langeland er udpeget til at 
være med i gruppen. 

• Lone orienterede om 
ændringer af STM i 

efteråret. 
• Åbent medlemskursus: 

Programmet er på plads og 

offentliggøres. 
 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 

5. TR arbejdet. 
• Medlemsmøder/Faglig- 

klubmøder på skolerne i 

efteråret frem til oktober. 
• MED. Udpegning til de 

kommunale MED udvalg. 

Vi har overtaget FTF’s rolle 
ved kommende 

udpegninger. 
• TR/AMR kursusdag 4. 

oktober for Svendborg 

• TR møde 31. august 
• TR/AMR møde 11. oktober 

 
• Medlemsmøder/faglig 

klubmøder: Se tidligere i 

referatet. 
• Udpegning til MED: Lone vil 

bed Johanna om at 

organisere udpegninger til, 
af repræsentanter fra det 

tidligere FTF, til MED 
fremadrettet. 

• TR/AMR kursusdag 4. 

oktober: Lone orienterede 
om at emnerne, hvordan 

lytter vi til eleverne og 
hvordan genopbygger vi et 
samarbejde på skolerne 

bliver emner på dagen. 
• TR møde 31. august: Emnet 

bliver forhandling. Lone 
laver et oplæg. 

• TR/AMR møde 11. oktober: 

Styrelsen drøftede, hvilke 
emner som kunne være 

relevante. Emnerne 
anmeldelse af arbejdsskader 
og tonen lærerne finder sig i 

blev vendt. Det blev drøftet 
om man kunne arbejde med 

Trio samarbejdet den dag, 
evt. ved at kigge hvor i 
medaftalerne der er lagt op 

til at både TR og AMR spiller 
en rolle. 



 

 

6. Kort orientering om 

Covid-19 

 

Intet at bemærke 

 

 

 

 
 

 

8. Skolepolitisk arbejde 

 

Se resten af referatet. 

 9. Særlige 

medlemsgrupper. 
 

Intet at bemærke 

 10. Det forpligtende 
kredssamarbejde, alle 

områder.  
 

• Kursuspolfo: Susanne 

orienterede om at 
kursuspolfo gerne vil have 
input til relevante kurser på 

tværs af de fynske kredse. 

 

 11. 

Overenskomst/arbejdstid/-

kommunerne. 
• Lønforhandlinger 

Langeland 
 

• Svendborg. Det kommende 
års møder vedr. 

Lokalaftalen 
• Ansøgning til 

kredsudvikling- 

implementering af A20. 
Der er flere 

ansøgningsrunder.  
• A20 

spørgeskemaundersøgelse 

 

 

 
• Lønforhandlinger Langeland. 

Langeland har en generel 
politik i forhold til 

lokallønsmidler, som alene 
kan gives individuelt til 

udvalgte lærere. Dette er 
ikke foreneligt med 
lønpolitikken i Øhavets 

Lærerkreds, hvor man 
primært ønsker at bruge 

midlerne til generelle 
forhåndsaftaler. Dette har 
flere gange tidligere medført 

, at milerne ikke er blevet 
udmøntet. Lone ønskede 

styrelsens opbakning til at 
gå i rette med Langelands 
politik offentligt. Styrelsen 

gav deres opbakning. 
• Implementering af A20: 

Lene kigger på 
kredsudviklingsansøgningen. 

• Lone orienterede om 

spørgeskemaundersøgelse. 

 

 12. Kommunikation 
• Nyhedsbrev august 2021 
• Særnummer af 

Nyhedsbrev vedr. 

Kommunalvalget. Alle 

 
• Nyhedsbrev august: Lene 

skriver noget om det 
politiske spil om de lange 

skoledage. Pia laver et 



partier får mulighed for at 
forholde sig til spørgsmål 

vi stiller vedr. folkeskolen. 
Kom gerne med ideer til 

spg. 

 
• ”Anarkist-møder” 

 

indlæg om Styrelsens besøg 
på faglig klub. Thomas 

skriver om budget og 
arbejdet med 

opgaveoversigter. Lone 
laver et indlæg om 
forberedelse til lejrskole og 

nedsat tid. 
• Særnummer af nyhedsbrev: 

Gitte, Pia, Susanne og 
Thomas laver oplæg til 
spørgsmål som kan sendes 

til partierne for at bruge 
svarene til et særnummer af 

nyhedsbrevet. 
• Lone orienterede om en 

møderække med uformelle 

møde hun havde deltaget i 
med andre kredsformænd i 

DLF. Møderne var uden 
dagsorden, referat og 
formuleret formål, men 

havde ved evalueringen vist 
sig at give gode resultater i 

forhold til vidensdeling, 
personlig inspiration, 
nedbrydelse af fordomme 

m.m. Styrelsen drøftede om 
det er en metode, som 

kunne være god at afprøve i 
kredsen. 

• Lone orienterede om, at 

kredsen og forvaltningen 
arbejder på at lave en 

udgivelse om hvad der sker 
i skolerne i Svendborg både 

godt og skidt. Tanken er lige 
nu at det skal udkomme 4. 
gange om året. Men det er 

stadig på ide stadie. 

 13. Regnskab og budget. 
 

Særlig fond. 
Haveanlæg/indkørsler 

• Behandles på næste møde 

• Haveanlæg/Indkørsel. Lone 
indhenter tilbud. Se tidligere 

i referat. 

 14. Punkter til næste møde. - 

 15. Eventuelt. - 
 
 

Skrevet af Thomas Bjørn Henriksen. 



 
 

 

 
 

 
 
 


